



## DECLARATION DE LEGITIMITE

L'Ordre Militaire et Hospitalier de Saint-Lazare de Jérusalem est, depuis son origine en Terre sainte, une institution catholique. Sa vocation spirituelle a été complétée par la recherche de l'unité des chrétiens au cours du XIXème siècle.

Depuis le XIVème siècle, l'Ordre de Saint-Lazare est sous la protection de la Maison Royale de France.

Cette identité, qui constitue sa légitimité, se perpétue à notre époque à partir d'un socle ecclésial, historique et humain.

I – Sous la juridiction de l'ordinaire de l'Archevêché de Prague, Son Eminence le Cardinal Dominique Duka, Président de la Conférence épiscopale tchèque, l'Ordre Militaire et Hospitalier de Saint-Lazare de Jérusalem possède un statut d'association privée de fidèles.

Par ailleurs, Son Eminence le Cardinal Dominique Duka est Chapelain général pour tout l'Ordre.

II – L'Ordre de Saint-Lazare est sous la protection de la Maison Royale de France dont le représentant, au sein du Grand Magistère, est Son Altesse Royale le Prince Charles-Philippe d'Orléans, duc d'Anjou. Le Prince Charles-Philippe est, également, Grand Maître émérite et Grand Prieur de France.

## DECLARATION OF LEGITIMACY

The Military and Hospitaller Order of Saint Lazarus of Jerusalem is, since its origin in the Holy Land, a Catholic institution. Its spiritual vocation was solidified with the search for Christian unity during the nineteenth century.

Since the fourteenth century, the Order of Saint Lazarus has remained under the protection of the Royal House of France.

This identity, which is its legitimacy, continues in our time with an ecclesial, historical and human foundation.

I - Under the jurisdiction of the ordinary of the Archdiocese of Prague, His Eminence Dominik Cardinal Duka, President of the Czech Bishops' Conference, the Military and Hospitaller Order of Saint Lazarus of Jerusalem has gained the status of a private association of the faithful.

Furthermore, His Eminence Dominik Cardinal Duka is the Chaplain General of the Order.

II - The Order of Saint Lazarus is under the protection of the Royal House of France, whose representative in the Grand Magistry is HRH Prince Charles-Philippe d'Orléans, Duke d'Anjou. Prince Charles-Philippe is both Grand Master Emeritus and Grand Prior of France.



III – Conformément aux articles 20 et 24 de la Charte constitutionnelle, Son Excellence Jan Comte Dobrzenský z Dobrzenicz a été élu Grand Maître le 20 novembre 2010 par le Chapitre général regroupant tous les chevaliers, dames et chapelains en capacité de voter. Le Comte Dobrzenský z Dobrzenicz a été installé le jour même, dans la Cathédrale d'Orléans, comme 50<sup>ème</sup> *Magnus Magister citra et ultra maria, Præceptor Boignacy*.

IV – Conformément au préambule de la Charte constitutionnelle, l'Ordre de Saint-Lazare complète son héritage spirituel depuis le XIX<sup>ème</sup> siècle par l'accueil en son sein de membres orthodoxes, anglicans et protestants, achevant ainsi de définir sa vocation : soigner les plus déshérités en oeuvrant pour l'unité des chrétiens dans un esprit de chevalerie.

V – Tous les membres s'engagent à poursuivre les buts spirituels, charitables et traditionnels de l'Ordre dans l'esprit de sa Charte constitutionnelle et à obéir, dans ce cadre, à sa hiérarchie. Il est demandé, par ailleurs, à chaque postulant de s'engager à respecter les interdits du décret de la Congrégation pour la Doctrine de la Foi du 26 novembre 1983, approuvé par SS le Pape Jean-Paul II et concernant l'appartenance à la franc-maçonnerie.

Depuis quelques années, des organisations utilisant la croix de sinople tentent d'imiter l'Ordre de Saint-Lazare en usurpant son identité et ses symboles. Ces organisations dites « green cross », sans légitimité, ont des activités qui leur sont propres.

III - In accordance with Articles 20 and 24 of the Constitutional Charter, His Excellency Jan Count Dobrzenský z Dobrzenicz was elected Grand Master on 20 November 2010 at the General Chapter, by all Knights, Dames and Chaplains who were eligible to vote. Count Dobrzenský z Dobrzenicz was installed on that the same day, in Orleans Cathedral, as the 50<sup>th</sup> *Magnus Magister citra et ultra maria, Præceptor Boignacy*.

IV – In accordance with the introduction of the Constitutional Charter, the Order of Saint Lazarus formed its spiritual heritage in the nineteenth century by admitting Orthodox, Anglican and Protestant members, and in so doing it defined its mission: to assist the most disadvantaged by working for Christian unity in a spirit of chivalry.

V - All members are committed to promoting the spiritual, charitable and traditional goals of the Order in the spirit of the Constitutional Charter and obeying, in this context, to the hierarchy. Moreover, the Order asks each postulant to commit to the decree of the Congregation for the Doctrine of the Faith rejecting membership in the Freemasonry, approved by His Holiness Pope John Paul II on 26 November 1983.

In recent years, organisations have used the green cross to imitate the Order of Saint Lazarus, by usurping elements of its identity and its symbols. These organisations claim the “green cross”, illegitimately, to promote activities for their own ends.



Contrairement à l'Ordre de Saint-Lazare, ces organisations ne peuvent garantir la non-appartenance de leurs dirigeants et de leurs membres aux sociétés concernées par le décret de la Congrégation pour la Doctrine de la Foi du 26 novembre 1983.

L'Ordre Militaire et Hospitalier de Saint-Lazare de Jérusalem ne peut en aucun cas cautionner les démarches et les actions de ces organisations.

L'Ordre Militaire et Hospitalier de Saint-Lazare de Jérusalem est une institution historique au service des plus déshérités et de l'unité des chrétiens, dans un esprit de chevalerie.

Unlike the Order of Saint Lazarus, these organizations cannot guarantee the complete separation of their rank from the members of the societies mentioned in the decree of the Congregation for the Doctrine of the Faith, 26 November 1983.

The Military and Hospitaller Order of Saint Lazarus of Jerusalem in no way condones the methods and the actions of these organisations.

The Military and Hospitaller Order of Saint Lazarus of Jerusalem is a historic institution which serves the poorest and promotes Christian unity, in a spirit of chivalry.

**HE Dominik Cardinal Duka O.P.**

*Chaplain General*

**HRH Prince Charles-Philippe d'Orléans**

*Grand Master Emeritus*

**HE Jan Count Dobrzenský z Dobrzenicz**

*50<sup>th</sup> Grand Master*

